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Kommunstyrelsen  

Föreskrift om avgift för kopior av allmän handling m.m 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen förslag till beslut till kommunfullmäktige:  

Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag om föreskrift om avgift för kopior 
av allmän handling, m.m.  

Kommunstyrelsen beslutar för egen del:  

Avgiften för utlämning av allmänna handlingar på USB-minne är 100 kronor per 
minnesapparat. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Genom förslaget ”Föreskrift om avgift kopior av allmän handling m.m” upphävs tidigare 
fullmäktigebeslut om avgifter för utlämnande av allmänna handlingar. Innehållet i föreskriften 
motsvarar i stort det samma som det tidigare beslutet, men får nu en form som liknar övriga 
nyligen antagna föreskrifter i kommunen, vilka i sin tur bygger på formen för den statliga 
regelgivningen. Detta är en del av arbetet med att överföra bestämmelserna i den 
kommunala författningssamlingen till en mer enhetlig form. 

Utöver förändringar i formen, har det även föreslagits några materiella justeringar: Andra 
digitala datamedier än USB-minnen skrotas. USB-minnen prissätts till kommunens 
återanskaffningskostnad, för närvarande 100 kr. 

Styrande lagar för utlämning av allmänhandling  

Enligt 2 kap. 2 § tryckfrihetsförordningen (TF) och 4 kap 1 § offentlighets- och 
sekretesslagen (OSL) har alla rätt att ta del av allmänna handlingar såvida inte utlämnandet 
hindras av sekretess. Enligt 2 kap. 15 § TF ska en allmän handling som får lämnas ut 
tillhandahållas genast eller så snart det är möjligt. Det ska ske på stället och utan avgift. 
Utöver att ta del av handlingen på plats finns även en rätt att få en kopia på handlingen man 
begär ut. Den som begär det har också rätt att mot en fastställd avgift få en kopia av 
handlingen. Begäran görs till den myndighet (nämnd) som har hand om handlingen. 
Myndigheten är inte skyldig att i större utsträckning än vad som följer av lag lämna ut en 
upptagning för automatiserad behandling i någon annan form än en utskrift.  

TF anger ingen rätt till utlämnande handlingar på elektronisk väg, utan den hanteringen vilar 
mera på myndigheternas allmänna serviceskyldighet enligt 6 § förvaltningslagen (2017:900) 
(FL).  

Varför kostar det?  

Avgiften för framställande av kopior ska täcka kostnader för kopiering, material, eventuell 
bearbetning och expediering. Kommunen får besluta om undantag från avgift om särskilda 
skäl finns. Särskilda skäl för att frångå regeln om avgiftsfrihet för beställning av färre än tio 
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sidor kan till exempel vara återkommande småbeställningar som lämpligen hade kunnat 
göras i ett sammanhang. 

Kostnad för kopior av allmänna handlingar  

Historiskt har kassettband, CD-R och DVD-R använts som fysiskt digitalt datamedium, men i 
dagsläget används enbart USB-minnen. Sådana minnen finns dessutom med olika 
kapaciteter och därmed med olika priser. I förslaget har CD-R och DVD-R som fysiskt 
datamedium tagits bort, och priset för utlämning på USB-minne har justerats till 
återanskaffningskostnaden.  

Ekonomisk konsekvensanalys 

Beslutet att anta kommunstyrelsens förslag till beslut medför inga kostnader för kommunen.  

Barnkonsekvensanalys 

Barnkonsekvensanalysen är gjord enligt checklistan.  

Underlag för beslut 

Tjänsteutlåtande 2022-10-12  
Förslag ny föreskrift om avgift för kopior av allmän handling m.m 
 

Beslutet ska skickas till 

Akten  
Knivsta bostäder AB 
Kommunfastigheter i Knivsta AB 
Alsike Fastighets AB 

 

 

Åsa Franzén  

Kanslichef 



Sida 3 av 3 

 
 

 

  

 
Barnchecklista inför beslut 

 

1. Påverkar beslutet barn? 

 

Ja  Nej   

 

Förklara oavsett svar. 

Beslutet att anta ny föreskrift om avgift för kopior av allmänhandling har ingen påverkan på 
barn.  

 

Om, ja fortsätt med frågorna. 

 

2. Hur har barns bästa beaktats? 

 

 

 

 

3. Beskriv eventuella intressekonflikter. 

 

 

 

 

4. Barn tillfrågas vid övergripande fleråriga planer/styrdokument. Har så skett? 

 

Ja  Nej   

 

Inte aktuellt. Beslutet rör inte övergripande flerårig plan/flerårigt styrdokument  

 

Om ja, förklara på vilket sätt barn varit delaktiga i beslutet, vilka åsikter barnen lyft fram samt 
hur dessa åsikter beaktats i beslutet. Om nej, förklara varför barn inte tillfrågats. 

 

Enligt FN är alla under 18 år 

att betrakta som barn 
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